



សន្និបាតជាតិវិស័យសកម្មភាពមិន
«ឆ្ពោះទៅរកកម្ពុជាមួយដែលគ្មានមិន ឆ្នាំ២០២៥!»

វិមានសន្តិភាព ទីស្តីការគណៈរដ្ឋមន្ត្រី ១៦-១៧ ឧសភា ២០១៨

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

«ថ្ងៃទី ១៦-១៧ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ គឺជាទិវាជំនុំសំខាន់មួយនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា» ប្រសាសន៍របស់ ឯកឧត្តមទេសរដ្ឋមន្ត្រី លី ធុជ អនុប្រធានទី១ អាជ្ញាធរកម្ពុជា គ្រប់គ្រងសកម្មភាពកំចាត់មិន និងសង្គ្រោះជនពិការដោយសារមិន ។

សន្និបាតជាតិវិស័យសកម្មភាពមិនដែលមានរយៈពេលពីរថ្ងៃ ថ្ងៃទី ១៦-១៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ នឹងត្រូវប្រារព្ធធ្វើឡើងដើម្បីអបអរសមិទ្ធផលដែលសម្រេចបានរយៈពេល២៥ឆ្នាំកន្លងមក និងដើម្បីរៀបចំផែនការបោសសម្អាតមិននៅពេលខាងមុខ។ សន្និបាតនេះ គឺជាឱកាសសម្រាប់ប្រតិបត្តិករ និងបុគ្គលដែលបំរើការងារលើវិស័យបោសសម្អាតមិនបានជួបជុំ និងចែករំលែកភាពស្និទ្ធស្នាល ក៏ដូចជានឹងបង្ហាញនូវសមិទ្ធផលចេញពីការខិតខំប្រឹងប្រែងអស់រយៈពេល២៥ឆ្នាំ ដោយបានរំដោះផ្ទៃដីប្រមាណ១៧០០គីឡូម៉ែត្រការ៉េ ផ្តល់នូវសុវត្ថិភាពក្នុងការរស់នៅការប្រកបការងារ ការធ្វើដំណើរ និងការលេងកីឡាជូនដល់សហគមន៍។ ប្រយោគគន្លឹះនៃអង្គសន្និបាតគឺ «**ឆ្ពោះទៅរកកម្ពុជាមួយដែលគ្មានមិន ឆ្នាំ២០២៥**» ពីព្រោះកម្ពុជាបានរៀបចំផែនការច្បាស់លាស់ក្នុងការបោសសម្អាតតំបន់ដែលដឹងថាមានមិន និងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាម ឲ្យអស់ត្រឹមឆ្នាំ២០២៥ ។

- សកម្មភាពដែលនឹងត្រូវលើកឡើងនៅក្នុងអង្គសន្និបាត មានដូចជា ៖
- របាយការណ៍សមិទ្ធផលវិស័យសកម្មភាពមិនរយៈពេល២៥ឆ្នាំ យុទ្ធសាស្ត្រជាតិសកម្មភាពមិន ២០១៨-២០២៥ និងការផែនការអនុវត្តវិស័យសកម្មភាពមិនរយៈពេល៣ឆ្នាំ ។
 - កិច្ចប្រជុំពេញអង្គ ដែលនឹងពិភាក្សាអំពីប្រធានបទសំខាន់ៗក្នុងវិស័យសកម្មភាពមិន ។
 - ព្រឹត្តិការណ៍អមមួយចំនួនដែលផ្តោតលើប្រធានបទសំខាន់ៗទាក់ទងវិស័យសកម្មភាពមិន ។
 - ពិពណ៌នាបង្ហាញឧបករណ៍ និងសមិទ្ធផលនានាដែលភាគីពាក់ព័ន្ធក្នុងវិស័យមិនសម្រេចបាន ។
 - ពិធីបំពាក់គ្រឿងឥស្សរិយយសផ្តល់ការលើកទឹកចិត្ត ។

ការបោសសម្អាតមិនគឺជាការងារមួយដ៏លំបាក និងប្រកបទៅដោយគ្រោះថ្នាក់ ដែលទាមទារនូវបច្ចេកទេសថវិកា និងការប្តេជ្ញាចិត្តខ្ពស់ទើបអាចសម្រេចបានជោគជ័យ។ ក្រុមការងារបានសិក្សា ពិគ្រោះយោបល់ ហើយផលិតបាននូវផែនការយុទ្ធសាស្ត្រជាតិមួយដែលជាមាតិកាសម្រាប់វិស័យនេះ។ នៅថ្ងៃស្អែក សន្និបាតនៅវិមានសន្តិភាព **សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន** នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នឹងសម្តែងជាក់ឲ្យប្រើប្រាស់ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រជាតិសកម្មភាពមិន ២០១៨-២០២៥ ហើយនោះគឺជាថ្ងៃដែលប្រកបទៅដោយមោទនភាពសម្រាប់ប្រជាជនកម្ពុជាទាំងអស់ ។

ផែនការយុទ្ធសាស្ត្រជាតិសកម្មភាពមិន ២០១៨-២០២៥ គឺជាសមិទ្ធផលដ៏ធំធេងរបស់វិស័យសកម្មភាពមិន និងជាឯកសារមួយបង្ហាញនូវមហិច្ឆតាខ្ពស់ ដែលបែងចែកជាគោលដៅយុទ្ធសាស្ត្រចំនួន ៨ សម្រាប់ណែនាំដល់ដៃគូ

អភិវឌ្ឍន៍នានា ដើម្បីសម្រេចបាន កម្ពុជាជាប្រទេសគ្មានមីន និងជាប្រទេសដែលប្រជាជន និងសេដ្ឋកិច្ច-សង្គម មានការអភិវឌ្ឍន៍រីកចម្រើន ។

សន្និបាតជាតិ នឹងបង្ហាញនូវកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល សហគមន៍អន្តរជាតិ និងសង្គមស៊ីវិល ។ បទពិសោធន៍ គំនិតថ្មីៗលើការច្នៃប្រឌិត និងមធ្យោបាយកៀរគរធនធាន នឹងត្រូវលើកយកមកពិភាក្សាជាមួយភាគី ពាក់ព័ន្ធ។ តាមរយៈកិច្ចពិភាក្សាពេញអង្គ ស្តីពីប្រសិទ្ធភាពនិងប្រសិទ្ធផលនៃកិច្ចប្រតិបត្តិការបោសសម្អាតមីន កិច្ច សង្គ្រោះជនពិការ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិលើវិស័យសកម្មភាពមីន និងកិច្ចពិភាក្សាគោលនយោបាយកម្រិត ខ្ពស់លើការកៀរគរធនធាន កម្ពុជានឹងសម្រេចបានគោលដៅចុងក្រោយ គឺជាប្រទេសមួយដែលគ្មានមីននៅឆ្នាំ ២០២៥។

បញ្ហាមីននិងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាម នៅកម្ពុជា គឺជាលទ្ធផលបន្សល់ទុកពីជម្លោះផ្ទៃក្នុង និងនៅក្នុងតំបន់ ចាប់តាំងពីពាក់កណ្តាលទសវត្សរ៍ឆ្នាំ ១៩៦០ រហូតដល់ចុងឆ្នាំ១៩៩៨។ យោងតាមការស្រាវជ្រាវស្តីពីផលប៉ះពាល់ នៅទូទាំងប្រទេសក្នុងឆ្នាំ២០០២ ភូមិចំនួន ៦.៤១៦ (៤៦% នៃភូមិទាំងអស់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា) ដែលមានផ្ទៃ ដីទំហំ ៤.៥៤៤ គីឡូម៉ែត្រក្រឡា ត្រូវបានចាត់ទុកជាតំបន់សង្ស័យថាមានមីន និងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាម។ មាន ជនរងគ្រោះថ្នាក់ដោយសារមីន និងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាមសរុបចំនួន ៦៤.៧២០នាក់ ទាំងយោធា និងជនស៊ី វិល ដែលបានធ្វើឲ្យរាំងស្ទះដល់ការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច-សង្គម ។

«ចរិតនៃបញ្ហាមីននិងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាមនៅកម្ពុជា មានភាពស្មុគស្មាញខ្លាំង។ ការបោសសម្អាតមីន គឺជាបេសកកម្មដ៏មោះមុតរបស់យើងទាំងអស់គ្នា ។ ក្រោមចក្ខុវិស័យរបស់ **សម្តេចតេជោ** នាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជា ប្រធានអាជ្ញាធរមីន យើងត្រូវធ្វើការរួមគ្នាជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាល ប្រជាជន ដៃគូអភិវឌ្ឍន៍ និងភាគីពាក់ព័ន្ធ ក្នុងកិច្ច ខិតខំប្រឹងប្រែង ឆ្ពោះទៅរកកម្ពុជាមួយដែលគ្មានមីន ឆ្នាំ២០២៥។ នៅពេលដែលយើងបានរួមគ្នាបោសសម្អាតមីន និងសំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាមចេញអស់ពីផ្ទៃដីប្រទេសកម្ពុជា ថ្ងៃថ្មីនឹងកើតមានឡើង» ប្រសាសន៍របស់ **ឯកឧត្តម ទេសរដ្ឋមន្ត្រី លី ធុជ** អនុប្រធានទី១ អាជ្ញាធរកម្ពុជា គ្រប់គ្រងសកម្មភាពកំចាត់មីន និងសង្គ្រោះជនពិការដោយសារ មីន ។

រយៈពេលជាង ២៥ ឆ្នាំនេះ កម្ពុជាបានធ្វើការបោសសម្អាតផ្ទៃដីសង្ស័យ និងកាត់បន្ថយគ្រោះថ្នាក់បានយ៉ាង ច្រើន។ គិតត្រឹមខែធ្នូ ឆ្នាំ ២០១៧ ផ្ទៃដី ១.៧០០ គីឡូម៉ែត្រការ៉េ ត្រូវបានបោសសម្អាត គ្រាប់មីនប្រមាណ ១.២៥ លានគ្រាប់ និង សំណល់ជាតិផ្ទះពីសង្គ្រាម ២,៧ លានគ្រាប់ ត្រូវបានកំទេចចោល។ ទោះជាយ៉ាងណាក្តី កម្ពុជានៅ មានផ្ទៃដីដែលរងផលប៉ះពាល់ប្រមាណ ២.០០០ គីឡូម៉ែត្រការ៉េ ទៀតដែលត្រូវបោសសម្អាត ។

« កម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍អង្គការសហប្រជាជាតិ ប្តេជ្ញាគាំទ្រគោលដៅអភិវឌ្ឍន៍ប្រកបដោយចីរភាពទី១៨ របស់ ប្រទេសកម្ពុជា គឺ កម្ពុជាមួយដែលគ្មានមីន ឆ្នាំ២០២៥ ។ នេះគឺជាគោលដៅដ៏មានមហិច្ឆតាមួយដែលយើងនឹងអាច សម្រេចបាន ។ វាបានរំលឹកយើងអំពីសារៈសំខាន់នៃកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងជាបន្តនៅក្នុងវិស័យនេះ។ សកម្មភាពមីន បង្កើតមូលដ្ឋានគ្រឹះដែលអាចកសាងសន្តិភាព និងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយនិរន្តរភាព។ យើងត្រៀមខ្លួនរួចជាស្រេច ដើម្បីគាំទ្រដល់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជានិងអាជ្ញាធរមីន ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅជាប្រវត្តិសាស្ត្រនេះ ដោយមាន ការគាំទ្រយ៉ាងខ្លាំងក្លាពីសំណាក់រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី ស្វីស និងកាណាដា។ សន្និបាតជាតិនេះ គឺជាព្រឹត្តិការណ៍ដ៏ សំខាន់មួយសម្រាប់យើងឆ្លុះបញ្ចាំង រៀនសូត្រ និងសម្រេចបានការងារនៅឆ្នាំ២០២៥» ប្រសាសន៍លើកឡើងដោយ **លោក Nick Beresford** នាយកប្រចាំប្រទេសនៃកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍អង្គការសហប្រជាជាតិនៅកម្ពុជា ។



កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នារវាងរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងសហគមន៍អន្តរជាតិ បានជួយឱ្យវិស័យសកម្មភាពមិនទ្រទ្រង់សកម្មភាពរបស់ខ្លួននៅគ្រប់ដំណាក់កាលប្រឈមនានា ប្រែក្លាយពីជម្លោះ មករកស៊ីភាព ការកសាងឡើងវិញ និងជំនួយអភិវឌ្ឍន៍។

សន្និបាតជាតិវិស័យសកម្មភាពមិន គឺជាយាន្តប្រកបទៅដោយថាមពលខ្លាំងក្លា ជម្រុញលើកទឹកចិត្តដល់គ្រប់វិស័យសហការគ្នាឆ្ពោះទៅសម្រេចបានគោលដៅជាប្រវត្តិសាស្ត្រសម្រាប់ប្រទេសកម្ពុជា។

ថ្ងៃ អង្គារ ១កើត ខែជេស្ឋ ឆ្នាំច សំរឹទ្ធិស័ក ព.ស.២៥៦២
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ១៥ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០១៨

ទំនាក់ទំនងព័ត៌មាន

ឯកឧត្តម ព្រំ សុភមង្គល
អគ្គលេខាធិការ អាជ្ញាធរមិន
ទូរស័ព្ទ ៖ (+855)12 922 239
អ៊ីម៉ែល ៖ sophakmonkol@cmaa.gov.kh

អំពីអាជ្ញាធរកម្ពុជា គ្រប់គ្រងសកម្មភាពកំចាត់មីន និងសង្គ្រោះជនពិការដោយសារមីន

អាជ្ញាធរកម្ពុជា គ្រប់គ្រងសកម្មភាពកំចាត់មីន និងសង្គ្រោះជនពិការដោយសារមីន (អាជ្ញាធរមិន) មានភារកិច្ចក្នុងការត្រួតពិនិត្យ តាមដាន និងសម្របសម្រួលសកម្មភាពមិននៅកម្ពុជា។ អាជ្ញាធរមិន មានភារកិច្ចដឹកនាំ និងសម្របសម្រួលសកម្មភាពមិនដែលអនុវត្តដោយប្រតិបត្តិកររបេសសម្ពាតមីន។ អាជ្ញាធរមិន ជួយសម្របសម្រួលការធ្វើសមាហរណកម្មគម្រោងអភិវឌ្ឍន៍នានាទៅក្នុងសកម្មភាពមិន ដោយបង្កើនភាពជាដៃគូរវាងក្រសួង ស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាលជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍន៍អាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន អង្គការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ និងអង្គការអភិវឌ្ឍដទៃទៀត។
ព័ត៌មានលម្អិតអំពី អាជ្ញាធរមិន សូមចូលក្នុងគេហទំព័រ <http://www.cmaa.gov.kh/en>

